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本 刊 要 讯

1.    《工程力学》是中国科学技术协会主管、中国力学学会主办、清华大学土木

工程系承办的学术期刊。

2.     本刊为 Ei Compendex、Scopus 及 ISI web of knowledge 文摘数据库收录期刊。

万方数据库、中国知网、重庆维普、超星、EBSCO 数据库全文检索。

3.     本刊于 2019 年 11 月入选“中国科技期刊卓越行动计划梯队项目”。

4.     本刊于 2018 年 11 月第三次荣获中国科协“精品科技期刊工程项目”资助。

5.     本刊被中国科学技术信息研究所评为“2013 年―2018 年、2020 年百种中

国杰出学术期刊”称号和“第 3 届中国精品科技期刊”、“第 4 届中国精品

科技期刊”、“第 5 届中国精品科技期刊”，即“中国精品科技期刊顶尖学术

论文 (F-5000)”项目来源期刊，是中国学术期刊编辑委员会《CAJ-CD 规范》

执行优秀期刊并首批被中国学术期刊评价委员会评为《RCCSE 中国权威学

术期刊 (A+)》。

6.     本刊在《中国学术期刊影响因子年报》上先后被评为“2012 年―2020 年中

国国际影响力优秀学术期刊”，由中国学术期刊 (光盘版 )电子杂志社、清华

大学图书馆、中国科学文献计量评价研究中心联合颁发。

7.     自 2013 年起《工程力学》每年 6 月份出版一期增刊，与正刊一样，Ei 全

刊收录，邮局全年订阅。

8.     为促进力学与工程的结合，本刊编委会作为主办单位之一每年召开一次全国

结构工程学术会议并出版论文集，欢迎广大读者踊跃投稿并出席会议。有关

会议的详细信息可登录本刊网站 http://engineeringmechanics.cn 点击“学术 

会议首页”界面查阅。

9.     本刊一稿三审，采用“双向保密制”即作者与审稿人互不透明。

10.   本刊为学术性期刊，谢绝广告。     



Overview

1.    Engineering   Mechanics is an academic journal supervised by the China Association 
for Science and Technology (CAST), sponsored by the Chinese Society of Theoretical 
and Applied Mechanics (CSTAM) and undertaken by the Department of Civil 
Engineering, Tsinghua University.

2.    The abstracts of this journal have been indexed on the Ei Compendex, Scopus and the 
ISI web of knowledge. The contents of this journal have been indexed by Wanfang 
Database, China Knowledge Resource Integrated Database, VIP Database, Chaoxing 
Database and EBSCO Database. 

3.    This journal was selected for “China Excellent Journal Program” in November 2019. 
4.    This journal received “the Award for Outstanding Science and Technology Journal” 

from China Association for Science & Technology (totally three times) in November 
2018. 

5.    This journal is among the “100 Outstanding Academic Journals of China in 2013-
2018, 2020”, “Outstanding S&T Journals of China, 2014, 2017, 2020” (i.e., the source 
journal of “F5000 Frontrunner, the best Chinese journal articles”), and it was regarded 
as a strict abider of the CD-ROM Version of China Academic Journals issued by the 
Chinese Academic Journal Association. Moreover, it was among the first ones which 
were evaluated as the Authoritative Academic Journal of China (A+ level) by RCCSE 
(Research Center for Chinese Science Evaluation). 

6.    This journal is awarded as “2012-2020 Excellent International Influence Academic 
Journals of China” by Published by the China Academic Journals (CD Edition) 
Electronic Publishing House, the Library of Tsinghua University and the Research 
Center for Chinese Science Evaluation.

7.    Engineering Mechanics publishes a supplement each year since 2013 (in June), which 
is indexed by Ei Compendex too.

8.   �To improve the linkage between mechanics and engineering fields, the Editorial 
Board of this journal organizes the National Structural Engineering Conference 
annually. Detailed information of the conference can be obtained from the website 
http://engineeringmechanics.cn by clicking “Homepage of Academic Conference”. 

9.   �The peer-review procedure is strictly respected for paper evaluation. All is anonymous.
10. The journal deals with only academics. No commercial advertisement is accepted.
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